
                                                  
        

 Consiliul local al Comunei Tarcea 

 

 

 

P R O C E S     V E R B A L 

 

 

  Încheiat astăzi,  29.05.2018, la sediul Comunei Tarcea, în şedinţa ordinară  a 

Consiliului local al Comunei Tarcea. 

  Din cei 11 consilieri validați în funcție sunt prezenţi 8 consilieri, fiind absenţi 

motivat d-nii consilieri Koka Iuliu-Emeric, Nagy Tiberiu şi Oros Simion-Cristian. 

     La ședință mai participă  dl.Bordas Carol-primar, d-na Băican Elisabeta-secretar,    

d-na referent Chis Marta şi dl.inspector Băican Mirel.  

  Dl.Radu Iosif-Gheorghe-preşedinte de şedinţă prezintă Proiectul de hotărâre privind 

ordinea de zi propusă.  

       Sunt supuse la vot materialele prezentate și se adoptă Hotărârea nr.32/2018 cu 8 

voturi pentru, niciun vot contra și nicio abținere. 

       Se dă citire procesului verbal al ședinței anterioare.   

     Nefiind obiecțiuni, se adoptă Hotărârea nr.33/2018 cu 8 voturi pentru, niciun vot 

contra și nicio abținere. 

       Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi și dl.primar prezintă Proiectul de 

hotărâre  privind  aprobarea valorilor impozabile, impozitelor şi taxelor locale şi altor taxe asimilate 

acestora precum şi amenzilor aplicabile în Comuna Tarcea, în anul 2019. 

  Nefiind luări de cuvânt, dl.preşedinte de şedinţă supune la vot materialele prezentate 

şi se adoptă Hotărârea nr.34/2018 cu 8 voturi pentru, niciun vot contra și nicio abținere.   

  Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi şi dl.primar prezintă Proiectul de 

hotărâre privind aprobarea executarii pe domeniul public al  Comunei Tarcea, a  lucrărilor din 

cadrul proiectului „Reabilitarea și modernizarea drumurilor și străzilor din A.D.I. Valea Ierului, 

judeţul Bihor”. 

  Materialele prezentate sunt supuse la vot şi cu 8 voturi pentru, niciun vot contra   

abţinere, se adoptă Hotărârea nr.35/2018. 

  În continuare dl.primar prezintă Proiectul de hotărâre îndreptarea unor erori 

materiale cuprinse în anexa nr. 1 la HCL nr. 59 din 13.11.2017 privind implementarea proiectului 

„Dotarea cu utilaje a Comunei Tarcea, județul Bihor”. Materialele prezentate sunt supuse la vot şi se 

adoptă Hotărârera nr.36/2018, cu 8 voturi pentru, niciun vot contra şi nicio abţinere. 

  D-na secretar  arată că în temeiul prevederilor art.51 alin.4 din Legea administraţiei 

publice locale nr.215/2001 republicată cu modificările şi completările ulterioare, fiecare consilier 

local, precum şi viceprimarul sunt obligaţi să prezinte un raport anual de activitate, care va fi făcut 

public prin grija secretarului. Nici  de data aceasta domnii consilieri Koka Iuliu, Nagy Tiberiu şi 

Radu Iosif, nu şi-au  depus Rapoartele  de activitate pe anul 2017. Solicită ca pentru şedinţa 

următoare să se depună aceste documente.  De asemenea arată că în temeiul Legii nr.176/2010 

privind integritatea în exercitarea funcţiilor şi demnităţilor publice, pentru modificarea şi 

completarea Legii nr. 144/2007 privind înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea Agenţiei Naţionale 

de Integritate, precum şi pentru modificarea şi completarea altor acte normative, aleşii locali au 

obligaţia să depună sau să actualizeze declaraţiile de avere şi declaraţiile de interese anual, cel mai 

târziu la data de 15 iunie. 

file:///C:/Users/User/sintact%204.0/cache/Legislatie/temp67726/00124301.htm


                                                  
  Cu această ocazie, aleşilor locali li se pun la dispoziţie formularele declaraţiilor de 

avere şi interese, cu rugămintea să fie completate şi depuse aşa cum prevede legea, până la data de 

15 iunie. 

  La punctul Diverse sunt prezentate următoarele cereri : 

      Dl.Pap Levente din Tarcea solicită să se shimbe acoperişul, uşile şi geamurile 

locuinţei de serviciu, de-oarece acestea sunt într-o avansată stare de degradare. 

  Dl.primar arată că locuinţa de serviciu a fost amenajată în anul 2011, iar în anul 2016 

a fost schimbată uşa de la intrare şi două geamuri mari. Imobilul este proprietatea Comunei. În  

calitate de proprietari suntem obligaţi să-l păstrăm într-o stare cât mai bună. La ora actuală nu sunt 

cuprinse în buget sume cu această destinaţie. Se va ţine cont de cerere şi vom solicita părerea unor 

specialişti, în orice caz, pentru a schimba acoperişul avem nevoie de o sumă mai mare, autorizaţie 

de construire şi aşa mai departe. În limita posibilităţilor se vor aloca fonduri pentru  pentru acel 

imobil, dacă nu anul acesta să sperăm că în anul viitor. 

  Dl.Miklos Gyula din Galoşpetreu nr.57 solicită aprobarea închirierii unei suprafeţe 

de 30 mp teren intravilan situat Galoşpetreu în curtea fostului CAP, pe care este amplasată o 

construcţie proprietatea lui personală.  

      Dl. preşedinte de şedinţă supune la vot cererea şi cu unanimitate de 8 voturi pentru, 

niciun vot contra şi nicio abţinere, se aprobă închirierea suprafeţei respective până la 31.12.2020. 

Pentru anul 2018 suma totală datorată va fi de 240 lei la care adaugă taxa pe teren  în conformitate 

cu prevederile Codului Fiscal. Pentru perioada următoare contravaloarea chiriei va fi cea stabilită 

prin hotărârea consiliului local privind impozitele şi taxele locale. 

  Dl.Molnar Iosif arată că în Adoni apa din sistem este foarte clorinată, efectiv nu pe 

poate consuma, iar fântânile arteziene nu funcţionează toate. Spre exemplu cea din faţa Bisericii 

reformate are ţeava prea scurtă şi nu ajunge până la izvorul acesteia. De asemenea la reconstituirea 

dreptului de proprietate asupra terenurilor din parcela numită Kiss Miklos tanya în favoarea 

vechiului proprietar, să se aibă în vedere  ca şi ceilalţi proprietari să-şi poată accesa terenurile. 

  Consilierii mai propun să se trimită somaţii locuitorilor pentru a tăia iarba din faţa  

proprietăţilor, de asemenea patronii firmelor să amplaseze coşuri de gunoi în  faţa magazinelor 

pentru a evita abandonarea pe străzi a ambalajelor. 

  Dl.Gabor Sandor arată că persoane din ale localităţi aduc gunoi menajer pe care îl 

abandonează pe păşune sau în imediata apropiere a terenurilor arabile. 

  Dl.primar arată că mulţi consumatori cred că prezenţa clorului în apa potabilă este 

dăunătoare. În realitate ar trebui să ne îngrijorăm dacă acesta ar lipsi din apă. Apa fără clor poate fi 

un focar de boli foarte grave, în timp ce tocmai prezența clorului oferă siguranța unei ape potabile 

de bună calitate. Clorul este o substanţă care nu provoacă afecţiuni. Singurele probleme legate sunt 

de miros şi de gust dar acestea dispar, căci clorul se evaporă la temperatură obşnuită. Direcţia de 

sănătate publică face verificări în permaneţă  în ce priveşte calitatea apei potabile. În Adoni sunt 

câteva fântâni arteziene funcţionale, în Tarcea nu este nici una. Din păcate nu avem bani pentru a 

fora alte fântâni.  

    Nefiind alte probleme dl. preşedinte de şedinţă declară închise lucrările şedinţei. 

 

  

 

     Preşedinte de şedinţă,  Secretar, 

   Radu Iosif-Gheorghe  Băican Elisabeta 

 

 

 


